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Poročilo uredniškega odbora glasila Arhivskega društva in arhivov Slovenije   Arhivi za leto 1988 z 
dne 10. aprila 1989 

Vladimir Zumer 

Na zadnjem občnem zboru 10. februarja 1988 je bil 
izvoljen nov uredniški odbor, ki ga sestavljajo Marjeta 
Adamič. Ivanka Zajc-Cizclj, Darinka Drnovšek, mag. 
Peter Pavel Klasinc, Branko Kozina, Jurij Rosa, Boris 
Rozman (tehnični urednik), Vladimir Sunčič, Kristina 
Sampcrl Purg, Ncvenka Troha, Maruša Zagradnik in 
Vladimir Žumer (glavni in odgovorni urednik). 

Uredniškemu odboru je uspelo izdati dvojno številko 
XI. letnika za leto 1988 konec februarja letošnjega leta. 
Ker je redno oziroma pravočasno izhajanje glasila odvis- 
no predvsem od finančnih sredstev, naj povem, da sta 
zadnji letnik finansirali Raziskovalna skupnost Slovenije 
v višini 11,175.000 din, Kulturna skupnost Slovenije z 
4,633.000 din, ni pa še jasen delež samega Arhivskega 
društva Slovenije, še manj pa prispevek arhivov, ki naj 
bi znašal 0,3 7< od prihodka arhiva. S sredstvi obeh skup- 
nosti so bili pokriti stroški tiskarne Čemel Rogina iz 
Radizela v višini 15,300.000 din ter stroški prevajalcev 
in lektorja. Avtorski honorarji še niso bili izplačani, za- 
nje pa bi morali zagotoviti minimalno 14,400.000 din. 
Za dodatno finančno pomoč smo zaprosili Raziskoval- 
no skupnost Slovenije, računamo pa tudi na izpolnitev 
obveznosti posameznih arhivov. Celotni predračun za 
XI. letnik v tem trenutku znaša 32,000.000 din. Finan- 
čne situacije ne poslabšuje le inflacija, temveč tudi na- 
kazovanje sredstev po dvanajstinah, majhen prihodek 
od prodaje glasila pa tudi dejstvo, da člani društva dobi- 
vajo Arhive za članarino, ki znaša 4000 din, ekonomska 
cena enega izvoda paje 6.400 din. Nekaj je k takšnemu 
stanju prispevalo tudi uredništvo, ki seje odločilo za tis- 
kanje 38 avtorskih pol, namesto predvidenih dvajsetih. 

Vsebinska zasnova glasila se ni bistveno spremenila 
od X. letnika, dodano je le bibliografsko kazalo desetih 
letnikov Arhivov od leta 1978 do 1987, ki paje zaradi 
tiskarske napake uporabno le s pomočjo UDK, na pa tu- 
di s pomočjo abecednega kazala avtorjev. Izpuščeni sta 
le stalni rubriki "Nove pridobitve slovenskih arhivov" 
in "Bilbiografija arhivskih delavcev", kar je splet treh 
okoliščin: že tako prevelik obseg, neodgovorno delo čla- 

na uredništva, ki je zadolžen za ti dve rubriki ter pasiv- 
nost večine arhivov pri pošiljanju podatkov. V prihodnji 
številki načrtujemo objavo obeh rubrik za obdobje dveh 
let. 

Glasilo za leto 1988 nima neke tematske zasnove, ta- 
ko da so v rubrikah "Članki in razprave" in "Pomemb- 
nejše gradivo v tujih in domačih arhivih" objavljeni ve- 
činoma prispevki s posvetovanja ob 100—letnici Arhiva 
SR Slovenije in z njim povezane okrogle mize o eviden- 
tiranju virov za zgodovino Slovencev v tujih arhivih, de- 
loma pa so objavljeni zapozneli referati s XIII. zborova- 
nja slovenskih arhivskih delavcev v Portorožu na temo 
valorizacija dokumentarnega gradiva. Vzpodbudno je, da 
se je v primerjavi z prejšnjimi številkami povečalo število 
prispevkov v rubriki "Pomembnejše gradivo v tujih in 
domačih arhivih", medtem, ko še vedno ni dovolj kvali- 
tetnih člankov "Iz prakse za prakso". 

Za naslednji, XII. letnik Arhivov, si mora uredniški 
odbor pa tudi Arhivsko društvo Slovenije prizadevati 
predvsem za naslednje: 

— skrbeti za objavo kvalitetnih strokovnih člankov 
in razprav s področja arhivistike pa tudi drugih družbo- 
slovnih ved, ki so z njo neposredno povezane, 

— izboljšati korekture glasila in s tem zmanjšati šte- 
vilo tiskarskih napak, ki še vedno boleče kvarijo njegov 
izgled, 

— izboljšati pridobivanje prihodka, zlasti sofinancira- 
nje arhivov in članov društva, kar bo omogočilo redno 
izhajanje pa tudi ustreznejše nagrajevanje prispevkov, kar 
posredno vpliva na njihovo kvaliteto in število ter 
• — nenazadnje vzpodbuditi nekatere člane uredniške- 
ga odbora, da bodo odgovorneje opravljali svoje zadol- 
žitve. 

Na koncu bi se rad zahvalil vsem aktivnim članom 
uredniškega odbora in izvršnega odbora Arhivskega druš- 
tva ter rednim finanserjem za sodelovanje pri izdajanju 
glasila Arhivi, vsem avtorjem pa za prispevke z željo po 
nadaljnjem sodelovanju. 

Zvezno posvetovanje arhivskih delavcev Jugoslavije v Postojni 

Branko Kozina 

Arhivsko društvo Slovenije je bilo do 18. do 20. ok- 
tobra 1989 organizator zveznega posvetovanja arhivskih 
delavcev Jugoslavije v Postojni. Svet za znanstveno raz- 
iskovalno delo pri ZADJ je že 20. marca 1989 na svoji 
seji v Radencih potrdil teme oziroma program posveto- 
vanja. Za letošnje zvezno posvetovanje so bile potrjene 
naslednje teme: Življenje in delo dr. Franceta Prešerna; 
Razmejitev arhivskega gradiva med arhivi, muzeji in bi- 
bliotekami; Dosedanje izkušnje AOP v arhivski službi. 

Zvezno posvetovanje je potekalo v hotelu Jama v Po- 
stojni in so se ga udeležili arhivski delavci iz vseh jugo- 

slovanskih republik in pokrajin, ter člani sekcije arhivar- 
jev, ki delajo z dokumentarnim oziroma arhivskim gradi- 
vom (ki deluje v okviru ADS). Skupaj je bilo na posve- 
tovanju okrog 180 udeležencev. 

V otvoritvenem oziroma pozdravnem delu so udele- 
žence posvetovanja pozdravili: dr. Miroslav Luketič, 
predsednik ZADJ, Darinka Drnovšek, predsednica ADS, 
Stare Matjaž v imenu IS SO Postojna, Primož Hainz, član 
predsedstva RK SZDL. Vsi govorniki so udeležencem za- 
želeli čim udobnejše bivanje v Postojni ter uspeh na de- 
lovnem področju. 
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Prvo temo Življenje in delo dr. Franceta Prešerna so 
predstavili: 

dr. Boris Paternu uvodni referat (Filozofska fakul- 
teta Ljubljana), 

Vinko Demšar (Zgodovinski arhiv Ljubljana) 

Drugo temo so predstavili: 
dr. Bogdan Lekić: Cilj i značaj razgraničenja arhivske 

gradje (uvodni referat) 
Jovan Popović: Pravne osnove o razgraničenju arhiv- 

ske gradje u važećem zakonodavstvu 
Seada Hadžimehmedović: Iskustva arhiva BIH na raz- 

graničenju arhivske gradje sa ostalim ustanovama u repu- 
blici 

dr. Djuro Zatezalo: Marjan Rastić: Razgraničenje ar- 
hivske gradje u SR Hrvatskoj 

Mladen Radić: Stanje arhivske gradje u posedu muze- 
ja na področju Historijskog arhiva Osijek 

Cvetana Pcjkovska, Mirjana Slavcjkova: Dosadašnja 
iskustva na razgraničenju arhivske gradje u SR Makedo- 
niji 

dr. Duša Krnel-TJmek: Razmejitev arhivskega in knji- 
žničnega gradiva 

Branko Šuštar: Arhivi in muzeji - od konkurence k 
sodelovanju pri varstvu arhivskega gradiva 

Marjeta Campa: Razmejitev arhivskega gradiva na In- 
štitutu za novejšo zgodovino v Ljubljani 

Janez Kopač: Razmejitev arhivskega gradiva med ar- 
hivi in muzeji 

Milic Petrovič: Razgraničenje arhivske gradje i regis- 
tratura u SR Srbiji 

mag. Janoš Doboš: Razgraničenje nadležnosti izmedju 
arhiva, muzeja i biblioteka 

Milica Milićević: Razgraničenje arhivske gradje fede- 
racije 

Tretjo temo so predstavili: 
dr. Miroslav Luketič: Dosadašnja iskustva na AOP 

arhivske gradje (uvodni referat) 
Damir Zagota: Baze podataka arhivskog informacio- 

nog sistema u SR Hrvatskoj 
Milan Bizjak, Darja Mlakar: ARMIDA - programski 

paket za delo v arhivu 
Adrijan Kopitar: Popisovanje fonda Planske komisije 

NR Slovenije 1945-1952 s pomočjo osebnega računal- 
nika 

mag. Peter P. Klasinc; Miran Novak: Izkušnje pri uva- 
janju in uporabi računalnika v Pokrajinskem arhivu Ma- 
ribor 

Vojislav Prodanović: Iskustva Arhiva Jugoslavije na 
AOP. 

Vsi referati bodo objavljeni v časopisu ZADJ - AR- 
HIVIST, deloma tudi v glasilu ADS - ARHIVI, zato ni- 
sem podrobneje podajal vsebine posameznih referatov. 

diskusija 

Zaključki 

V času posvetovanja je bila organizirana tudi vrsta 
delovnih sestankov. Svojo sejo je imelo predsedstvo 
ZADJ, člani sveta AC za strokovno-tehnična vpraša- 
nja, sestanek koordinacije slovenskih arhivov, ter okrog- 
la miza sekcije arhivarjev ADS na temo: Izročanje arhiv- 
skega gradiva v arhiv. V okviru posvetovanja je bil tudi 
že tradicionalni družabni večer, ki so se ga v glavnem 

udeležili vsi udeleženci posvetovanja. ADS kot orga- 
nizator je pripravil ob družabnem večeru tudi sreče- 
lov, s čimer so člani organizacijskega odbora zagotovili 
finančna sredstva za uspešno realizacijo posvetovanja. 
Svoje izdelke oziroma finančna sredstva za uspešno re- 
alizacijo posvetovanja je prispevalo 33 delovnih orga- 
nizacij oziroma posameznikov, za kar smo se jim tudi 
pisno zahvalili, njihove izdelke pa tudi uspešno rekla- 
mirali. Sodelovali so: Sava Kranj, Donit Medvode, Me- 
sarija Arvajs-Britof, Tobačna tovarna Ljubljana, Lek 
Ljubljana, Vodovod -Kanalizacija, Mladinska knjiga Lju- 
bljana, Mlinotest Ajdovščina, Lipa Koper, M IP Nova 
Gorica, Priniex Nova Gorica, Kovinoplastika Lož, Swa- 
ty Maribor, Mariborska Livarna, Mariborska mlekarna, 
Gorenje Muta, Perutnina Pivka, Nanos Postojna, Teks- 
tina Ajdovščina, Pokrajinski muzej Ptuj, Lončarstvo 
Menija Andrej Ptuj, Zgodovinski arhiv Ptuj, Šampionka 
Renče, Minoritski samostan Ptuj, Salonit Anhovo, KZ 
Goriška Brda, Kmetijski kombinat Vipava, Iskra Šempe- 
ter, Ciciban Miren, Krka Novo mesto, Almira Nova 
Gorica, KZ Ptuj - Emona, Tkanina Ljubljana. 

Posebej bi se rad zahvalil predsedniku sekcije arhivar- 
jev ADS Radu Vodeniku, ter članom predsedstva: Majdi 
Radivo, Alfredu Dušeju ter Viktorju Obermajerju, ki so 
pripomogli k zbiranju izdelkov oziroma finančne pomo- 
či, obenem pa bi se rad zahvalil tudi predstavnikom Po- 
krajinskega arhiva Nova Gorica, Zgodovinskega arhiva 
Ptuj, Pokrajinskega arhiva Maribor, Arhiva SR Slovenije 
za pomoč pri srečolovu oziroma zagotavljanju finančnih 
sredstev. 

Zadnji dan posvetovanja 20, oktobra je bila organizi- 
rana strokovna ekskurzija v Lipico, Trst in Bazovico. V 
Trstu nas je sprejel tajnik slovenske kulturnogospodarske 
zveze tov. Udovič, ki nam je nazorno predstavil proble- 
me slovenske manjšine v Italiji ter prikazal njihovo delo 
in načrte. Za sprejem se mu je zahvalil predsednik ZADJ 
dr. Miroslav Luketič. 

Na koncu bi se rad zahvalil vsem, ki so še dodatno 
prispevali, da se je posvetovanje uspešno realiziralo: Ra- 
do Vodeniku, Majdi Radivo, Marjanu Zupančiču, Vladi- 
mirju Žumru, Alenki Kačičnik, Vesni Gotovina, Gašper- 
ju Šmidu in Liljani Vidrih-Lovrenčič. Posebna zahvala 
pa gre direktorici Arhiva SR Slovenije Mariji Oblak- 
Carni, kije omogočila tajniku ter ostalim delavcem Arhi- 
va SR Slovenije nemoteno delo pri organizaciji posveto- 
vanja, kar je omogočilo, da se je posvetovanje uspešno 
odvijalo in zaključilo. 
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